

## ADMISSION REQUIREMENTS

Admission into the masters programs is done through a file study. Applicants must be holders of a Bachelor's degree in any field, or any diploma recognized by the Ministry of Higher Education of Cameroon.

For more information, visiting the school website or passing by the General Secretariat of the University will be the solution for an up- to-dated information.

## JOB OPENINGS

- Librarians of Higher level
- Archivists
- Record Manager
- Information System Manager
- Strategic Watch/Information Watch Specialists
- Communicator
- Data Base Manager
- Senior Executive of Documentation in the Public Service
- Data Manager
- Data Analyst
- IT Specialist
- Business Intelligence Specialist
- Knowledge Manager
- Information Manager
- Warehouse Associate
- IT/IS Administrator
- Blog Manager
- Teacher
- Media Training Facilitator
- Geographical Information Systems Specialists
- Multiple job opportunities throughout la 'Francophonie' and many more Non Governmental Organizations, etc.

## DOCTORATE DEGREE PROGRAM

This program will be opened this academic year. Admission into the Doctorate Degree Program is done through a file study.

For more information, visiting the school website or passing by the General Secretariat of the University will be the solution for an up- to-dated information.



LIS STUDENTS IN THE MULTIMEDIA CENTER

P.O.Box 4011 Yaoundé –Cameroon  
Tél. : + (237) 22.21.26.90 Fax : + (237) 22.20.53.24  
Site: [http:// www.upac-edu.org](http://www.upac-edu.org)  
E-mail : [rectorat@gmail.com](mailto:rectorat@gmail.com)  
For the Department  
Tél. : (237) 677 716 472  
E-mail : [jsmfn2011@yahoo.com](mailto:jsmfn2011@yahoo.com)

## THE DEPARTMENT OF LIBRARY AND INFORMATION SCIENCES

### FIRST CYCLE

## COURSES OFFERED

In response to the growing needs in the job market in Cameroon, Africa and the World at large, the courses offered by the Department of Information Sciences in PUCA are oriented towards the training of Information Systems' managers which cover at the basic level Libraries, Archives, Documentation Centers, Modern Mail Services, etc.

At the end of this first training cycle, the trainee comes out with a Bachelor's Degree in Library and Information Sciences and is endowed with information systems' management skills.

## ADMISSION REQUIREMENTS

Admission into the university at large and the Department of Information Sciences in particular is done through competitive entrance examinations. These entrance examinations take place during the big holidays period from the month of August to October.

Candidates eligible are GCE 'A' level holders, Baccalauréats holders or any Diploma recognized by the Ministry of Higher Education as equivalent.

The dates for the competitive exams can be found on the school website through the General Secretariat of the University and that of the Faculty of Social Sciences and International Relations (FSSIR).

## JOB OPENINGS

- Librarian Specialists,
- Archivists
- Data Center Managers,
- Mail Service Managers,
- Information Systems Managers,
- Data Base Managers,
- Senior Executive of Documentation in the Public Service, etc.

### SECOND CYCLE

## TRAININGS OFFERED

Up to the next academic year of 2016-2017, five Masters programs are offered in the following domains:

- Masters Degree in Information Sciences with major in Information Engineering,
- Masters Degree in Information Sciences with major in Information Technology,
- Masters Degree in Information Sciences with major in Valorization of Patrimony where we have the Management of Museums, State Patrimony and E-Governance.
- Masters Degree in Information Sciences with major in Library Science,
- Masters Degree in Information Sciences with major in Business Intelligence.

UNIVERSITE PROTESTANTE D'AFRIQUE CENTRALE (UPAC)  
PROTESTANT UNIVERSITY OF CENTRAL AFRICA (PUCA)  
INSTITUT UNIVERSITAIRE PROTESTANT DE YAOUNDE

\*\*\*\*\*

*Faculté des Sciences Sociales et des Relations Internationales (FSSRI)*  
*Faculty of Social Sciences and International Relations (FSSIR)*



B.P. 4011 Yaoundé –Cameroon Tel : +237 22 21 26 90, Fax : +237 22 20 53 24

Site : [http // www.puca-edu.org](http://www.puca-edu.org) E-mail: [decanat.Fssri@upac-edu.org](mailto:decanat.Fssri@upac-edu.org)



## FILIERES

**Peace and Development Studies**  
**Journalisme de paix**  
**Sciences de l' Information**  
**Traduction et Interprétariat**

**Langues d'enseignement : Anglais et Français**

## HISTORIQUE

Opérée par la session ordinaire du Conseil d'Administration de 2006, la mutation de l'ex-Faculté de Théologie en une Université complète a été entérinée par la reconnaissance de l'UPAC par le gouvernement de la République du Cameroun à travers l'arrêté N°07/0139 du MINSUP du 21 septembre 2007 et qui lui donne également le droit de former dans les trois cycles du système LMD : Licence, Master et Doctorat. La FSSRI a débuté ses activités depuis octobre 2006 par le cycle de Licence, suivi en 2007 par le cycle de Master et enfin en 2013 par l'Ecole doctorale. Elle abrite également un institut de recherche et de publication, l'AIPCD. La FSSRI bénéficie du soutien financier des partenaires allemands de l'UPAC : Pain pour le Monde et Service Evangélique pour le Développement.



Echange et convivialité,

Caractérisent l'atmosphère qui règne surtout dans les cours de Travaux Dirigés.

La FSSRI offre des enseignements en Français et en Anglais selon le système LMD  
LICENCE – MASTERS – DOCTORAT  
dans toutes les trois filières.

## LE DEPARTEMENT DES SCIENCES DE L'INFORMATION

### PREMIER CYCLE

#### FORMATIONS OFFERTES

En réponse aux besoins de l'heure dans le marché du travail au Cameroun, en Afrique voire dans le monde, les enseignements qu'offre le Département des Sciences de l'Information de l'UPAC sont orientées à la formation des gestionnaires des systèmes d'information de base que sont les Bibliothèques, les Archives, les Centres de Documentation au sein des entreprises, les Services de Courrier Modernes, etc.

A la fin de ce cycle de formation, l'heureux apprenant ressort nanti d'une Licence en Sciences de l'Information et des Bibliothèques et est à même de gérer tout système d'information documentaire tant en Afrique que partout dans le monde.

#### CONDITIONS D'ADMISSION

L'entrée se fait par voie de concours dès la fin de l'année scolaire dans les lycées et collèges.

Le Diplôme de base quant à la sélection des candidats demeure le Baccalauréat de l'Enseignement Secondaire sans distinction de série, ou le General Certificate of Education Advanced Level (GCE) ou tout autre diplôme équivalent reconnu par le Ministère de l'Enseignement Supérieur du Cameroun.

#### DEBOUCHES

- Bibliothécaire
- Archiviste
- Documentaliste
- Gestionnaire du Courrier Moderne
- Gestionnaire des Systèmes d'information
- Gestionnaire de Bases de Données Documentaires
- Cyberothécaires, etc.
- Inspecteur de la Documentation dans la Fonction Publique Camerounaise

#### DATE DE CONCOURS

*Bien vouloir passer au Secrétariat Général de l'Université ou Consulter notre site pour plus de renseignements*

- Epreuves : Anglais, Français et Culture Générale

## SECOND CYCLE

### FORMATIONS OFFERTES

Pour cette rentrée académique 2016– 2017, cinq Masters sont offerts aux futurs apprenants faisant d'eux des cadres de très haut niveau de nos administrations.

Le Master en Sciences de l'Information Option Ingénierie Documentaire achève et couronne la formation des anciens Conservateurs des Bibliothèques et Archives formés dans les écoles étrangères dans le temps.

Le Master en Sciences de l'Information Option Technologies de l'Information spécialise ces hauts cadres dans le traitement de l'information et la gestion des outils de traitement quelque soit l'environnement ou la distance entre différents sites.

Le Master en Sciences de l'Information Option Valorisation du Patrimoine se tourne vers la formation de cadres de très haut niveau gestionnaires de patrimoines muséographiques, gestionnaires de projets, voire ceux de la GOUVERNANCE ÉLECTRONIQUE, socle de L'ÉCONOMIE NUMÉRIQUE dans toute entreprise.

Le Master en sciences de l'Information Option Bibliothéconomie forme les futurs apprenants à la recherche et à l'évaluation des bibliothèques et autres systèmes d'information.

Le Master en Sciences de l'Information Option Intelligence Economique produit des cadres de très haut niveau capables de porter l'entreprise africaine vers les cimes de la concurrence mondiale.

#### CONDITIONS D'ADMISSION

L'admission dans le cycle de Masters se fait uniquement sur étude du dossier. Cette admission est ouverte à tout titulaire de Licence ou d'un diplôme reconnu équivalent par le Ministère de l'Enseignement Supérieur du Cameroun, de même qu'aux anciens conservateurs de bibliothèques et sites d'archives.

#### SELECTION PAR TEST D'ENTREE

Le Département sera ouvert au :  
237- 677 716 472  
E-mail : jsmfn2011@yahoo.com

#### FORMATION DOCTORALE

La formation doctorale se fera sur étude du dossier dès la rentrée académique 2016. Pour tout autre renseignement, bien vouloir passer au Secrétariat Général de l'Université ou consulter notre site.

P.O.Box 4011 Yaoundé –Cameroun  
Tél. : + (237) 22.21.26.90 Fax : + (237) 22.20.53.24  
Site: [http:// www.upac-edu.org](http://www.upac-edu.org)  
E-mail : [rectorat@gmail.com](mailto:rectorat@gmail.com)  
Le Chef du Département  
Tél. : (237) 677 716 472  
E-mail : [jsmfn2011@yahoo.com](mailto:jsmfn2011@yahoo.com)